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Ministeren for videnskab, teknologi og udviklings besvarelse af spørgsmål S 
1192 stillet af Yildiz Akdogan den 18. februar 2011

Spørgsmål S 1192

Er ministeren tilfreds med regeringens indsats for at undgå nedskæringer af un-
dervisningstiden på universiteterne?

Svar
Jeg er meget glad for, at vi i 2009, som led i globaliseringsaftalen, fik aftalt et ta-
xameterløft til humaniora og samfundsvidenskab. Det er forventningen fra parti-
erne bag aftalen, at løftet sikrer mere og bedre forskningsbaseret undervisning.

Jeg har fokus på, at vi får sikret dokumentationen for, at midlerne går til mere og 
bedre forskningsbaseret undervisning. For at følge udviklingen og anvendelsen af 
taxameterforhøjelsen har Videnskabsministeriet tidligere aftalt med universite-
terne, at de foretager en måling på et antal indikatorer i både 2009 og 2012 på en 
række udvalgte humanistiske og samfundsvidenskabelige bachelor- og kandidat-
uddannelser. 

Det er ikke tilfredsstillende, at der kan opstå tvivl om, at taxameterforhøjelsen fø-
rer til mere og bedre undervisning. Foranlediget af de seneste ugers presseomtale 
har jeg derfor skrevet til de rektorer, der har uddannelser omfattet af taxameter-
løftet, og præciseret, at ledelsen har et ansvar for at sikre, at taxameterløftet med-
fører mere og bedre forskningsbaseret undervisning. Jeg har desuden anmodet 
rektorerne om i efteråret 2011, at fremsende en aktuel status for udviklingen i 
studieåret 2010/2011.


